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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 8.5.2023 kl. 09.30 

Sted: Bryllupssalen på Rådhuset 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard, Inge Storm, 

Jens Rikardt Andersen (afbud), Helge Larsen, Arne Rask, 

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff  

 
Referat 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 

 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Judith orienterede fra Regionsældrerådsmødet, hvor sundheds-

klynger havde været emnet. Det blev anbefalet, at seniorrådene i 

de kommuner, der er sammen i sundhedsklyngen, går sammen for 

at søge indflydelse. Fælles kan man lægge et pres for at blive ind-

draget. 

 

Hans sagde, at Seniorrådet kan invitere seniorrådene fra kommu-

nerne i sundhedsklyngen til et møde i august. 

 

Helge rejste spørgsmålet om det næste seniorrådsvalg. Det er vig-

tigt, at der kommer på som punkt til efteråret. 

 

 

4. Tilbagemelding fra repræsentantskabsmødet den 3.- 4. maj 

Hans orienterede fra repræsentantskabsmødet. Der havde været 

ca. 400 deltagere. Formanden blev genvalgt og Flemming Tejmers 

blev valgt til næstformand. 

 

Den efterfølgende ældrepolitiske konference om forebyggelse (fo-

rebyggelse af trivsel og mistrivsel som ældre) var rigtig interessant 

med veloplagte oplægsholdere. Hans sender præsentationerne 

rundt. 
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Judith havde efterspurgt en pressemeddelelse med en udtalelse 

fra mødet. 

 

Inge foreslog, at Seniorrådet udsender en pressemeddelelse om 

dette vigtige emne, også set ift. de kommende besparelser i kom-

munen 

 

5. Prioritering af hvilke opgaver Seniorrådet skal arbejde med 

frem til sommerferien 

- Budget 2024 (næste møde)  

- Klippekort, ingen aktiviteter kun pleje 

- Nattevagt på Lillevang, før sommerferien  

- Frisættelse af ældreområdet 

- Plejehjemskapacitet (næste møde) 

-   Forebyggelsesarbejdet 

Ovenstående punkter skal suppleres af resten af Seniorrådet. Her-

efter skal der udarbejdes et årshjul. 

 

Opgaverne blev suppleret. 

 

 

6. Kommunaldirektør Nicolai Kragh Petersen deltager fra kl. 

10.15 – kl. 11.00 

 

Nicolai gennemgik den overordnede økonomi og de økonomiske 

rammer i Furesø. Uanset indtægter er der fastsat rammer for ser-

vice- og anlægsudgifter. 

 

Mange kommuner har haft et vanskeligt 2022. Der har været 

øgede udgifter til energi, det specialiserede område og hjemme-

pleje (visiterede timer). Derudover har der været udgifter til flygt-

ninge (ukrainere). 

 

Judith spurgte, hvornår Seniorrådet bliver inddraget i budget 2024. 

 

Nicolai svarede, at det er et 2-årigt budget (2023-2024). Det er 

derfor ikke meningen, at det hele skal åbnes op. Kommuneaftalen, 

der kommer medio/ultimo juni, vil vise, hvor meget det er nødven-

digt at justere i 2024. 

 

7. Kst. centerchef Sanne Maj Hansen og demenskonsulent Trine 

Oemann deltager fra kl. 11.00 

Trine orienteret om demenshandlingsplanen.  

Sanne orienterer om aktuelle sager, dagsorden til ÆSU, tilsyn og  

sagsbehandlingstiden i Visitationen. 



 

 

 

3 

 

Trine Oemann orienterede om den nye demenshandlingsplan for  

2023-2025. Den hviler på de gode erfaringer, man har med  

demensstrategien 2018-2022. Trine gennemgik processen, der  

har involveret mange interessenter. Demenshandlingsplanen læg- 

ger sig op ad den Nationale handlingsplan. Trines oplæg sendes  

ud med referatet. 

 

Sanne Orienterede om sagsbehandlingstiden for 1. kvartal 2023.  

Sagsbehandlingstiden overholdes i 75 % af sagerne. Ift. bilsager  

har der været ventetid på leverancer. For de kropsbårne hjælpe- 

midlers vedkommende er der kommet en principafgørelse fra  

Ankestyrelsen, så sagerne skal revisiteres. Det kan tage op til 6-8 

ugers ventetid at få indhentet lægeoplysninger. 

 

Hans spurgte, om genbevilling af hjælpemidler ikke kan gøres let- 

tere, fx ved en tro- og loveerklæring. 

 

Sanne svarede, at det kan man i dag. Hans mente, at de er svære  

at finde på hjemmesiden. Sanne sagde, at de er på Borger.dk.  

Kommune har ikke sin egen hjemmeside. 

 

Omkring ventelister er puklen fra starten af året væk. Der kan  

komme en pukkel igen, det kan vi ikke vide. 

 

Der har været lovpligtige uanmeldte tilsynsbesøg på plejehjem- 

mene. Der er lavet en rapport. Alle plejehjem er i kategori 3. Der er  

behov for handlingsplaner på udvalgte områder: Dokumentation, 

Ernæring (arbejdsgang for udredning af de ernæringstruede bor- 

gere) og hygiejne. Ift. hygiejne er der tale om, at vaskemaskinerne  

skal køre en tom 90-graders vask en gang om ugen. 

 

Solveig sagde, at det er meget få borgere, der er interviewet (3 pr. 

 tilsyn). Tilsyn bør også foretages om natten – hele døgnet. Det er  

mest om natten, at de pårørende oplever problemer. Hun spurgte,  

hvordan beboerne vælges ud. Sanne svarede, at tilsynet siger,  

hvilke typer af plejesituationer, de ønsker at observere, og så taler  

de efterfølgende med beboerne. Plejepersonalet vælger beboerne. 

 

  

8. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

Birte har meldt afbud. Han orienterede om økonomien. 
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9. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 

 

10. Kommende punkter  

• Budget 2024 (næste møde) 

• Plejehjemskapacitet (næste møde) 

• Møde med ældreråd fra kommunerne i Sundhedsklyngen 

• Forebyggelsesarbejdet 

• Klippekort, ingen aktiviteter kun pleje 

• Nattevagt på Lillevang, før sommerferien  

• Næste seniorrådsvalg 

• Velfærdsteknologi - skærmbesøg 

• Frisættelse af ældreområde 

• Moviaaftaler, Lillevang 

  

        

11. Lukket punkt 

Evaluering af mødet med ÆSU den 26. april. 

 

 

12. Eventuelt 

Næste møde flyttes til den 31. maj 2023. 


